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Abstract (en)
In a positive-displacement machine for compressible media there is arranged in a fixed casing (7b) a spiral-shaped pumping chamber. A spiral-
shaped displacement body associated with the pumping chamber is retained in such a way on a disc-shaped rotor eccentrically driveable with
respect to the casing, that during operation each of its points performs a circular movement delimited by the perimeter walls of the pumping
chamber. The rotor with its main shaft (24) is driven via a pulley (19). Arranged between the main shaft (24) and the primary shaft (21) provided with
the pulley (19) there is a magnetic clutch (30), in which a magnetic coil (31) is arranged permanently in a casing cover (7c) and an armature ring
(32) is joined to the main shaft (24) in a torsion-proof manner. Attached to the primary shaft (21) there is a fan (45) for cooling the iron core ring (35)
surrounding the magnetic coil (31). <IMAGE>

Abstract (de)
In einer Verdrängermaschine für kompressible Medien ist in einem feststehenden Gehäuse (7b) ein spiralförmigen Förderraum angeordnet. Ein dem
Förderraum zugeordneter spiralförmiger Verdrängerkörper ist auf einem gegenüber dem Gehäuse exzentrisch antreibbaren scheibenförmigen Läufer
derart gehalten, dass während des Betriebes jeder seiner Punkte eine von den Umfangswänden des Förderraumes begrenzte Kreisbewegung
ausführt. Der Läufer mit seiner Hauptwelle (24) wird über eine Riemenscheibe (19) angetrieben. Zwischen der Hauptwelle (24) und einer mit der
Riemenscheibe (19) versehenen Eingangswelle (21) ist eine Magnetkupplung (30) angeordnet, wobei eine Magnetspule (31) ortsfest in einem
Gehäusedeckel (7c) angeordnet ist und ein Ankerring (32) drehfest mit der Hauptwelle (24) verbunden ist. Auf der Eingangswelle (21) ist ein Lüfter
(45) zur Kühlung des die Magnetspule (31) umgebenden Eisenkernsringes (35) befestigt. <IMAGE>
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